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Bestyrelsesmøde 
Dato:   Tirsdag den 5. marts 2024   
Tid:   kl. 12.00-14.00 
 - Forretningsudvalgsmøde kl. 11.30-12.00  
 - Frokost kl. 12.00 
   
Sted:   Vestervig Kirkemusikskole, Skindbjerg Høje 1, 7770 Vestervig – Plesner-salen 
 
Deltagere: Birthe Christiansen, Margit Nørgaard, Poul Skjølstrup Larsen, Klaus Lytzhøft, 

Ulrik Spang-Hanssen, Doris K. Mogensen, Ulrik Frost, Martin Gade (rektor), 
Anne Planck Granvig (ref.) 

 Kjeld Jensen (økonomi) 
  
Afbud:  Jørgen Jeppesen, Helle Monberg Hindsholm, Thomas Reinholdt Rasmussen, 

Margrethe Smedegaard 

Referat 
 

Dagsordenspunkt Beslutning 

1. Godkendelse af dagsorden          Dagsordenen blev godkendt. 

2. Nyt fra formanden I formandens fravær overtog rektor, Martin Gade, som mødeleder. 

3. Nyt fra rektor 
Generel orientering: 
- Ansøgninger 
- Eksaminer 
- Kurser 

 

Martin orienterede om sine første to måneder som rektor. Starten har 

været en positiv oplevelse, og bestyrelsen kan takke konstitueret rektor 

Hans Christian Hein for, at kirkemusikskolen fremstår velfungerende. 

 

Notat blev udleveret som bilag til punktet. 

 

Ansøgningsfristen til studieåret 2024-25 er på alle tre kirkemusikskoler 

forlænget fra den 1. til den 15. marts.  

D.d. er der i Vestervig 61 ansøgere fordelt på de tre afdelinger. 

 

Eksamensplanen er ved at være på plads, og eksaminerne ligger i perioden 

5. april til 10. juni. 

 

Af de fem planlagte kurser i foråret er de to desværre blevet aflyst pga. 

hhv. for få tilmeldte og sygdom. 

 

Tal for 2023 vil fremgå af årsrapporten, som skal indsendes til ministeriet 

den 22. marts. 

Martin har forstået, at det er en stigende tendens, at studerende falder fra 

undervejs uden at gøre uddannelsen færdig, når de får ansættelse. 
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Dagsordenspunkt Beslutning 

Ulrik Spang-Hanssen kunne bekræfte, at det en generel tendens. 

 

Doris Mogensen orienterede om, at Landsforeningen af Menighedsråd 

(LAM) sammen med rektor for Sjællands Kirkemusikskole, Charlotte Muus, 

vil se på, om og hvordan LAM kan bidrage til at øge opmærksomheden og 

sætte fokus på problemstillingen. 

 

Vækstlagsstrategi 

Som rektor for kirkemusikskolen ser Martin det som en bunden opgave at 

få flere unge mennesker til at spille orgel. Martin er i gang med at søge 

samarbejdspartnere blandt de personer, institutioner, skoler og andre, der 

ville kunne være med til at drive udviklingen. 

 

Martin har tanker om at opbygge satellitter, hvor der tilbydes decentral 

undervisning, og hvor unge kan møde andre unge, i f.eks. Thisted eller 

Herning, dog med et par årlige arrangementer i Vestervig. 

 

I dag starter et pilotprojekt på Via University College i Nr. Nissum, hvor 

seks unge mennesker undervises i orgelspil. Undervisningen er støttet 

økonomisk af Lemvig provsti. 

 

I DUO-regi (De Unge Organister) deltog fem unge i 2023. 

 

Kunstværk 

Skolen har mulighed for at overtage en skulptur udført af Erik Heide. 

4.  Afdelingen for hymnologi 

og liturgi (1 bilag) 

• Køb og registrering af 

bogsamling 

• Godkendelse af profil 

for hymnologi og liturgi 

Køb og registrering af bogsamling 

Bestyrelsen gav udtryk for vigtigheden af, at Jørgen Kjærgaards bogsamling 

fortsat holdes samlet og tilknyttet afdelingen for hymnologi og liturgi i 

Vestervig. Det blev derfor besluttet at bemyndige rektor til at igangsætte 

fondsansøgninger til finansiering af køb af bogsamlingen samt 

katalogisering, en opgave som er vurderet til at svare til et årsværk. 

 

Godkendelse af profil for hymnologi og liturgi 

Som alternativ til profilens faglige baggrund – teologisk og/eller kirke-

musikalsk – blev en universitetsbaggrund med idéhistorie eller religions-

videnskab foreslået. 

 

Der var enighed om, at afdelingen fortsat skal være tilknyttet Vestervig 

Kirkemusikskole. 

 

Martin foreslog, at der bliver nedsat et ansættelsesudvalg, som på vegne 

af bestyrelsen tager sig af rekrutteringen af den nye medarbejder. Martin 

taler med formanden om sammensætningen af udvalget og om et 

eventuelt samarbejde med stiftet. 

 

Bestyrelsen godkendte indstillingen, og at Martin går videre med sagen. 
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Dagsordenspunkt Beslutning 

5. Nyt fra lærerrådet 

v/Margrethe Smedegaard 

Pga. afbud fra Margrethe Smedegaard var der intet nyt fra lærerrådet. 

6. Nyt fra De Studerendes 

Råd v/Ulrik Frost 

Ulrik Frost meldte om uro blandt de studerende over den sent udsendte 

eksamensplan.  

Rektor bad Ulrik melde tilbage, at de, der måtte være bekymrede, kan 

kontakte rektor. 

 

Der er fra de studerende udtrykt stort ønske om kursus i ergonomisk 

spilleteknik.  

Kurset bliver udbudt med jævne mellemrum, så de studerende opfordres 

til at følge udbuddet af kurser på skolernes hjemmeside. 

 

Rektor takkede Ulrik og det andet medlem af De Studerendes Råd, David 

Gottschalck Bolving, for deres indsats og vilje til at bidrage. 

7. Økonomi 

a) Tilbagemelding på 
budgetopfølgning 3. 
kvartal 2023 (1 bilag) 

b) Årsregnskab 2023 og 
budget 2024 (1 bilag) 

a) Kirkeministeriet havde ingen bemærkninger til budgetopfølgningen for 
2. kvartal 2023. 

 

b) Årsregnskab 2023 og budget 2024 blev gennemgået. 
 
Årets regnskab viser et overskud på kr. 516.398 mod et budgetteret 
overskud på kr. 137.260 – en afvigelse på kr. 379.138. 

 
Afvigelsen skyldes især, at skolen hele 2023 har haft en konstitueret 
rektor på deltid. Derudover er en bevilling på kr. 113.000 til 
energirenovering ikke blevet brugt. 
 
Der er i budget 2024 bl.a. sat ekstra penge af til vækstlagsstrategien og 
til investeringer i inventar og instrumentarium, herunder renovering af 
øveorgel i Vestervig og eventuelt indkøb af elektroniske øveorgler i 
Aarhus/Vestervig. 
 
Dermed viser ankerbudgettet for 2024 en egenkapital på kr. 364.000. 
 
Gennemgangen blev taget til efterretning. 

8. Evt. 
 

Ulrik Spang-Hanssen meddelte, at han går på pension til sommer og derfor 

har bedt rektor for Det Jyske Musikkonservatorium finde en anden til at 

repræsentere konservatoriet i Vestervig Kirkemusikskoles bestyrelse. 

Lykkes det, er dette møde Ulriks sidste som medlem af bestyrelsen. 

 
Næste bestyrelsesmøde: Torsdag d. 30. maj 2024 kl. 10.00-12.00, Aalborg Stift 

 

https://www.kirkemusikskole.dk/kurser

